
                                                                                 

Zápis z jednání Shromáždění představitelů sborů Okresního sdružení hasičů Svitavy 

4.11.2023 ve Vendolí 

Přítomni:  dle prezenčních listin 

  představitelé sborů z 134 přítomno 104 

      nepřítomno   30 

  starosta OSH   přítomen      1 

 

  výkonný výbor OSH  přítomno      7 

      nepřítomen      1 

 

  OKRR    přítomno       4 

      nepřítomen        1 

 

V době zahájení přítomno 104 představitelů s rozhodujícím hlasem, což je 77,61%, shromáždění je 

usnášeníschopné. 

 

1. Zahájení a uvítání hostů a představitelů 

Starosta OSH Jan Soural přivítal všechny přítomné a po minutě ticha konstatoval náměstek M. Vacek, že je 

shromáždění usnášeníschopné. 

Hosté: Vít Břenek, starosta obce Vendolí; plk.Ing. Jaroslav Čermák, ředitel HZS Pak, ÚO Svitavy; mjr.Ing. 

Ondřej Slaný, vedoucí IZS HZS Pak, ÚO Svitavy; Mgr. Bc. David Šimek, MBA, poslanec PČR a starosta Svitav; 

Josef Bidmon, 1. náměstek starostky SH ČMS a starosta KSH Pardubického kraje a starostové okrsků OSH 

 

2. Volba návrhové komise a schválení programu 

 

Program jednání : 

 

1. zahájení a uvítání hostů a představitelů      6.   zpráva OKRR 

2. volba návrhové komise a schválení  programu     7.   návrh rozpočtu na rok 2024 

3. zdravice starosty obce        8.   diskuse 

4. zdravice hostů         9.   návrh usnesení a jeho schválení 

5. zpráva o činnosti za předchozí období    10.   závěr  

Starosta OSH vzhledem k nepřítomnosti předsedy OKRR navrhl zrušit bod 6 jednání. Místo tohoto bodu 

navrhla L. Tomášková z SDH Pustá Kamenice informaci o hospodaření OSH k 31.10.2023. 

Do návrhové a mandátové komise byli zvoleni: Ing. Bc. Miroslav Vacek, Josef Tichý a Marek Filipčík. 

Zapisovatelkou byla zvolena Martina Karásková, ověřovateli zápisu Jaroslav Šimon a Jindřich Groulík. 

Navržení byli schváleni i program s výše uvedenou změnou a přítomnost hostů na jednání bylo schváleno. 

 

 



3. a   4. Zdravice starosty obce a hostů 

Starosta Vít Břenek přivítal všechny přítomné a v krátkosti představil obec Vendolí, ostatní popřáli zdar 

jednání a seznámili nás s novinkami v daných oblastech. Jaroslav Čermák po zdravici představil nového 

vedoucího IZS HZS ÚO Svitavy O. Slaného. D. Šimek po zdravici připomenul možnost čerpání jednoho týdnu 

dovolené pro vedoucí mládeže. 

       5. Zpráva o činnosti za předchozí období 

Starosta OSH nečetl článek ze zpravodaje, kde je v kostce popsaná činnost za uplynulé období a ve zprávách 

jednotlivých rad potom ještě více rozebrána, ale zabýval se jednotlivými body. Zdůraznil, že OORM preferuje 

ohodnocení soutěžících hned na dané soutěži před uspořádáním „Galaodpoledne“. Dále poděkoval 

pořadatelům okresních soutěží a zkritizoval krajskou soutěž dorostu, kterou pořádalo OSH na SPŠCH 

v Pardubicích. Posteskl si nad malým počtem stadiónů s tartanovým oválem v našem okrese a podpořil tak 

výstavbu nového areálu pro hasiče v obci Vítějeves. Současně informoval o pozastavení jednání o areálu ve 

Svitavách. Dále informoval o složitostech při účtování vyhlášení Okresní ligy Svitavska a o stížnostech na 

chování účastníků ligy po soutěžích. Informoval rovněž o probíhajících úpravách okresních stránek. Seznámil 

nás s výsledky jednání SS OSH v Přibyslavi, kde bylo schváleno že sjezd se bude konat v roce 2026. Největší 

problém však vidí v nefunkčnosti OKRR. Navíc sdělil, že 27.10.2023 byla doručena rezignace předsedy této 

rady. Informoval, že rada si na svém jednání zvolila místopředsedu Luboše Šplíchala z SDH Budislav a požádal 

shromáždění aby schválilo jeho pověření vedením okresní kontrolní a revizní rady. 

6.  Informace o hospodaření 

Starosta OSH nebyl schopen doložit čerpání rozpočtu po jednotlivých položkách. Toto vždy  měl ve své zprávě 

předseda OKRR, který se pro nemoc z jednání omluvil. Seznámil tedy přítomné se stavem hotovosti 

v pokladně a na účtu OSH. Informoval o plusovém hospodaření za uplynulé roky. Členka OKRR Irena 

Neubauerová informovala o chystané schůzce OKRR a přislíbila informace o čerpání rozpočtu z této schůzky. 

7. Návrh rozpočtu na rok 2024 

Předseda návrhové komise, náměstek starosty OSH Svitavy Miroslav Vacek přednesl návrh rozpočtu na rok 

2024 a nechal o něm hlasovat.       hlasování: pro 98  proti 0  zdržel se 4  - schváleno 

8. Diskuse  

Starosta OSH požádal o hlasování k pověření Luboše Šplíchala vedením okresní kontrolní a revizní rady 

hlasování:  pro 100  proti  0  zdržel se 2 - schváleno 

Starosta OSH požádal o hlasování k mandátu vedení, ohledně výstavby hasičského areálu v obci Vítějeves 

hlasování   pro 84   proti 8   zdržel se 10       -           schváleno 

Jiří Bidmon upozornil na skutečnost, že na případné pořádání „Galaodpoledne“ se dá využít prostředků z KSH 

Pak a současně i z dotačního titulu NNO Pak. Dále informoval o Junior univerzitě pro hasiče ve věku 11-13 

let, která bude v příštím roce pro Pardubický kraj. Jedná se o dva víkendy ve školním roce a jeden týden o 

prázdninách. Cena pro účastníka je 2000/Kč osoba. Navrhl jednotlivým sborům zvýšení příspěvků u dětí a 

možnosti zpětného čerpání od pojišťoven. 



Ivan Havel vyhodnotil dětskou ligu, zkritizoval přeložení krajské soutěže dorostu do Pardubic. Navrhl zvát na 

školení rozhodčích a vedoucích pouze účastníky, kteří pracují pro radu mládeže. Nehradit školení těm, kteří 

se ničeho neúčastní. Současně poděkoval všem za práci s mládeží. 

Jan Bidmon informoval o soutěži Požární ochrana očima dětí a upozornil na možnost přesunu v rozpočtu dle 

čerpání jednotlivých kapitol – mezi jednotlivými radami, dle aktuálních požadavků. Informoval o 

uskutečněných kurzech první pomoci a oslovil zájemce o tyto kurzy. 

Miroslav Vacek za okrsek Litomyšl navrhuje změnu ve vyplácení příspěvku okrskům za včasné odevzdání 

hlášení o činnosti a uhrazení členských příspěvků a to tak, aby se vyplácel tento příspěvek za splněné 

podmínky určitých sborů a nerušil se příspěvek při nesplnění všech sborů okrsku. 

hlasování  pro 56   proti 31  zdržel se 3   - schváleno 

Josef Bidmon informoval o změně termínu plánovaného celorepublikového setkání praporů ke 160 letům 

hasičů v Českých zemích na datum 15.6.2024. Rovněž všechny pozval na připravovaný reprezentační ples SH 

ČMS do Hlinska 20.1.2024. Poděkoval rovněž za uspořádání „Superpoháru hejtmana Pak“ ve Vítějevsi. 

Přednesl informaci o akcích firmy Bandi a Bushman. Informoval o přípravě nových stanov sdružení a o 

úspěšné akci Pyrocar. Rovněž informoval o probíhajícím nákupu nových aut do všech OSH a KSH dotovaných 

Pardubickým krajem částkou 500000 Kč a krajským sdružením částkou 100000Kč. Dotace z Pardubického 

kraje na hasiče byly v roce 2023 32 miliónů korun. Vyzval kolektivy mladých hasičů aby se věnovali i ostatní 

činnosti, nejenom té sportovní. 

Michal Počka vyzval představitele sborů, aby nezapomínali na oceňování svých členů a poděkoval OSH za 

výlet pro zasloužilé hasiče. 

Jakub Paulíček zdůraznil, že pořadatelé ligy jsou až na jednu vyjímku z okresu Svitavy. Vyhlášení ligy se 

nechtěl nikdo ujmout a tak to vzal SDH Zbožnov. Rovněž zkritizoval výši příspěvku na toto vyhlášení. 

Upozornil na skutečnost nevhodného chování po soutěžích, že se jedná o jedince a liga to nijak neovlivní. 

Petr Šváb se přiklonil ke kritice na výši příspěvku na ligu a informoval o dřívějším způsobu vedení ligy. 

Josef Wilder vyzval všechny sbory aby doplnily seznamy padlých hasičů za války. 

Lenka Tomášková vznesla dotaz, jestli bude příští rok hodnocena zvlášť i liga v běhu na 60m. Starosta OSH 

odpověděl že na toto vyhodnocení je počítáno s částkou 5000Kč. 

Jan Procházka informoval o „Sanitce přání“, jejímž účelem je poskytnout imobilnímu pacientovi v termálním 

stadiu nemoci možnost rozloučit se s lidmi nebo místem, které je pro ně už vzhledem k nemoci nedostupné. 

Pavel Konopáč vznesl dotaz, jestli se s novým sportovištěm změní i sídlo okresu – starosta odpověděl že ne. 

Další dotaz směřoval na změnu zástupců okrsků ve výkonném výboru – starosta odpověděl, že toto může 

změnit až jednání delegátů sborů v roce 2026. 

Jindřich Groulík vznesl požadavek, aby zápis ze shromáždění i loňského byl na stránkách – starosta 

odpověděl, že zápis na stránkách je v sekci výkonný výbor. 

Jaroslav Čermák informoval o dotačních titulech ze strany HZS a poděkoval za spolupráci s dobrovolnými 

jednotkami. Zvláště poděkoval za zásah v Poličce, kterého se zúčastnilo 17 jednotek a poděkoval jednotce 

z Jaroměřic za zajištění stravování při této události. Informoval o změně velitele stanice v Poličce, kde končí 

Miroslav Kubík a nastupuje Mgr. Jakub Paulíček. 



Starosta OSH Jan Soural upozornil na nový způsob žádosti o vyznamenání. Množí se případy, kdy se vyplní 

žádost o vyznamenání v centrální evidenci a dále se domnívá vyplňující že to postačuje. Je třeba tento návrh 

vytisknout, orazítkovat a podepsat. Poté jej stačí naskenován zaslat emailovou poštou. Dále sdělil, že 

vzhledem k pověření Luboše Šplíchala vedením OKRR není třeba svolávat shromáždění 9.3.2024 a volit 

předsedu komise. Informoval, že 9.11.2023 proběhne v Přibyslavi předání titulu Zasloužilý hasič bratrovi 

Vladimíru Rezkovi z Cerekvice nad Loučnou. 

 

 

9. Návrh usnesení a jeho schválení 

M. Vacek přednesl návrh usnesení: 

Shromáždění schvaluje 

1. Návrhovou a mandátovou komisi - Miroslava Vacka, Josefa Tichého a Marka Filipčíka 

zapisovatelku Martinu Karáskovou 

a ověřovatele zápisu Jaroslava Šimona, SDH Telecí; Jindřicha Groulíka, SDH Osík 

2. Zprávu starosty OSH 

3. Návrh rozpočtu OSH na rok 2024 

4. Aby po rezignaci Ing. Dvořáka vedl OKRR Luboš Šplíchal z SDH Budislav a to až do zvolení nového 

předsedu této rady 

5. Požadavek vzešlý z diskuse – pravidelně, vždy do dvou týdnů od zasedání OKRR informovat sbory o 

hospodaření OSH. 

6. Mandát pro vedení OSH k jednání o výstavbě sportovního areálu ve Vítějevsi. 

7. Změnu v postupu vyplácení příspěvků do okrsků za včasné podání hlášení a zaplacení příspěvků. 

Nově se nebude vyplácet okrsku jen v případě splnění podmínek všech sborů, ale poměrná část za 

sbory, které podmínku splnily. 

 

Shromáždění bere na vědomí 

1. Rezignaci předsedu OKRR Ing. Josefa Dvořáka 

2. Připomínky z diskuse a ukládá VV jejich projednání a případné sdělení odpovědí 

Hlasování o usnesení:  pro 102 proti 0  zdržel se 0  –  schváleno, přijato 

 

10. Starosta poděkoval za profesionální přístup všem při jednání. Poděkoval pořadatelům a domácímu SDH 

Vendolí a pořpál všem hodně sil a zdraví do další práce. Tímto jednání ukončil. 

 

   

 

 

       


